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Hvidovre Lærerforening 
Danmarks Lærerforening kreds 
14 Gungevej 8 A 1., 2650 
Hvidovre Tlf. 36777014 email: 
014@dlf.org www.dlfkreds14.dk 

 

 

23. november 2023 

Til Kredsstyrelsen 
 

Referat af kredsstyrelsesmøde 15. november 2023 på kredskontoret, Gungevej 8a, 1., 2650 

Hvidovre. 

 

Deltagere: MBL, MK, EJ, RB, LP, FB, PJ, BT, KB 

Afbud: CN, GG. 

 

Mødeleder: RB 

 

 

TR-timen (60 min.) 

 

1. Løntjekskemaer (RB) 
 Blev gennemgået. 

 

2. Konkret udfordring til sparring 

 Udfordringer blev drøftet. 

 

3. Arbejdstid 

 Afklarende fortolkninger, spørgsmål m.m. 

 - Opmærksomhed på retten til dækning af kørsel ved f.eks. censorater, møder eller kurser. 

 - Aflønning for lejrskoler/klasserejser (MK) 

 - Timer for aktuelt kursus for lærere i specialklasser (LP) 

 

 Bilag: Cirkulære om Tjenesterejseaftalen, retsinformation.dk 

 

 Punkterne blev drøftet og afklaret.  

 

4. Gensidig orientering 

 Gennemført. 

 

5. Meddelelser 

 - Formand: Intet. 

 - Næstformand: Info om HV-temadagen d. 24. januar 2024. 

 - Kasserer: Intet. 

 - Konsulent/Sagsbehandlere: Intet. 

 - Diverse udvalg: Intet. 

 - Center-MED: Intet. 
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 - Hoved-MED: Intet. 

 - Skolekontaktrådet: Intet. 

 - Andre: Tilbagemelding fra KB om Pædagogisk konference. 

 

6. Godkendelse af KS-referat fra d. 11/10-23 

 Referatet blev godkendt. 

 

7. Fastlæggelse af dagsorden 

 Fastlagt uden ændringer. 

 

8. Kommunalt budget (20 min.)

 a) Orientering om forslag 20, som er en del af det politisk vedtagne budget, hvor der 

  har vist sig at være en ret afgørende fejl i beskrivelsen af forslaget, hvor det  

  fremgik, at forslaget ikke ville have personalemæssige konsekvenser. 

  Formanden orienterede. Beskrivelsen af forslaget har været stærkt misvisende i 

  forhold til de personalemæssige konsekvenser, som viser sig at være ret  

  omfattende, og derfor er der nu lavet en berigtigelse, som skal behandles politisk.

  

 b) Drøftelse af det videre forløb – herunder input til et evt. høringssvar om det nu 

  berigtigede forslag 20, hvis det skal i fornyet politisk behandling. 

  Vi vil i første omgang afvente, om der bliver en ny åbning af budgettet på  

  baggrund af berigtigelsen. 

 

 

9. Hovedstyrelsesvalg 2023 (20 min.)

 a) Drøftelse af kandidatfeltet og beslutning om kredsstyrelsens (evt.) anbefalinger.

  Kredsstyrelsen anbefaler Anders Liltorp som kandidat. 

 

 b) Hvad kan vi gøre for at sikre en høj stemmeprocent? Og hvordan skal vi omtale 

  valget og kandidaterne (hjemmesiden, Facebook etc.)? 

  Vi henviser generelt til folkeskolen.dk, hvor man kan læse om alle kandidater. 

  Derudover laver vi noget for at anbefale Anders Liltorp. Vi laver en konkurrence 

  med kage som præmie til den skole, der får den største stemmeprocent, for at sikre 

  en høj stemmeprocent. 

 

 Bilag: Om 3 uger kan du være med til at vælge DLF´s top (folkeskolen.dk) 

 

10. Regeringens folkeskoleudspil (30 min.)

 a) Kort oplæg fra NG, der har deltaget i et lokalt møde med Undervisnings- 

  ministeren. 

  NG orienterede om både mødet, selve udspillet og DLF´s opmærksomhedspunkter 

  til de enkelte initiativer i udspillet. At bevare midlerne på skolerne (og til lærerne) 

  ved forkortelse af skoledagene samt opgradering af faglokalerne er nogle af de 

  relevante opmærksomhedspunkter – også lokalt. 
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 b) Drøftelse af udspillets indhold og mulige opmærksomhedspunkter. 

  Vi skubber drøftelserne – og sender evt. nogle af dem i vores respektive udvalg – 

  til der er noget mere konkret. 

 

 Bilag: Forberedt på fremtiden 2 (uvm.dk) 

 

11. Opfølgning GF23 (10 min.) 

 Pædagogisk Udvalg orienterer. 

 Pædagogisk Udvalg har lavet en plakat til hver skole med nogle udsagn fra 

 generalforsamlingen. 

 

12. Digital dannelse (20 min.)

 Hvordan arbejdes der med det på de enkelte skoler? 

 Punktet udsættes til næste møde. Måske skal punktet nærmere hedde ”forebyggelse 

 af digitale krænkelser”. En overvejelse kan være, om der skal laves kommunal 

 politik/retningslinje, eller skal der lokale laves retningslinjer i MED om dette? 

 

13. Kredsstyrelsesinternat d. 9. – 10. januar 2024 (20 min.) 

 Vi afholder i dagene d. 9. – 10. januar vores årlige kredsstyrelsesinternat. 

 

 a) Status på planlægningen – herunder orientering om sted og ramme. 

  Kredsstyrelsesinternatet bliver denne gang afviklet på Skjoldenæsholm. Rammen 

  er traditionen tro fra morgen på førstedagen og til og med frokost på andendagen. 

 

 b) Drøftelse af forslag til indhold og evt. oplægsholdere/gæster. 

  Kommunikationsstrategi er det ene forslag til indhold, og her er der en forhånds-

  aftale med Manja Spork fra sekretariatet. Det andet er ”Sammen om Skolen”, 

  hvor man kunne invitere den nye skolechef. Der må gerne være tid til en mere 

  rekreativ aktivitet (teambuilding). 

 

14. Møde om den kommunale redegørelse (20 min.)

 Mødet er blevet flyttet til d. 13. december pga. ansættelsen af den nye skolechef, der 

 tiltræder d. 1. december. 

 

 a) Evaluering af sidste års kommunale redegørelse – herunder hvordan   

  sammenspillet mellem den og de lokale skoleplaner har fungeret. 

  Selvom selve processen i forbindelse med udarbejdelsen af skoleplanen er fin, kan 

  der ske ting i årets løb, der relaterer sig til skoleplanens indhold, så hvordan kan 

  man arbejde løbende med skoleplanen hele året igennem – og ikke kun en gang 

  om året. 

 

 b) Drøftelse af forslag til indhold i årets kommunale redegørelse. Punkter fra seneste 

  kommunale redegørelse, der skal videreføres? Input fra årets samarbejdsmøde, der 

  skal inkluderes? Øvrige forslag til indhold? 

  I forhold til punktet om tilknytning/fastholdelse kunne der måske arbejdes mere 
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  aktivt med at opbygge et tilhørsforhold til skolen/arbejdspladsen/kommunen. Hvis 

  vi har svært ved at rekruttere på løn, hvordan kan vi så tilbyde gode arbejdsvilkår, 

  der både kan bidrage til at rekruttere og tilknytte lærere? 

 

15. Integreret praktik i læreruddannelsen (20 min.)

 a) Hvad er erfaringerne indtil videre på de skoler, der i dette skoleår har førsteårs-

  studerende på den nye læreruddannelse i praktik? 

  Samarbejdet og kommunikationen med KP har givet udfordringer (f.eks. ang. 

  Børneattester). 

 

 b) Hvilke opmærksomhedspunkter skal vi have fremover i forhold til den nye  

  praktikordning for første- og andetårsstuderende på den nye læreruddannelse – og 

  kan vi bruge folderen fra kredsudsendelsen i den forbindelse? 

  Der er i højere grad end tidligere behov for at vurdere, hvilke aktiviteter på skolen 

  praktikanterne skal deltage i. For disse førsteårsstuderende vil vi ofte være deres 

  første møde med DLF, så derfor får vi som tillidsrepræsentanter også en endnu 

  vigtigere rolle i forhold til de studerende i praktik end tidligere. 

 

Bilag: Kredsudsendelse nr. 058/2023. 

 

16. Punkter til næste møde (/kommende møder) 

 - Arbejdstidsregistrering 

 - Møde om den kommunale redegørelse (med inputs fra arbejdstidsregistreringen) 

 - Sammen om Skolen i Hvidovre 

 - Orienteringspapir om, hvem der kan undervise i folkeskolen (NG) 

 - Forebyggelse af digitale krænkelser 

 - Kredsstyrelsesinternat 

 

17. Eventuelt 

 Intet.  

     

     

   

 

 

 

Referent: PJ 

 

 


